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Protokół  Nr XXIII/2016 
z sesji Rady Gminy Sienno 

odbytej  w dniu 14 listopada 2016 roku 
 

              Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach  9.00 – 10.30.  
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman  Markiewicz. 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała. 
 
W sesji wzięli udział: 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                            -  13 
2.Wójt Gminy                                                                                                            -  Mariusz  Strąk 
3.Sekretarz Gminy                                                                                                    -  Piotr  Dąbrowski   
4.Skarbnik Gminy                                                                                                     -  Jolanta  Karolik    
5.sołtysi                                                                                                                      -  21 osób                                                                                            
 
Porządek obrad: 
1.Otwarcie obrad.   
2.Przyjęcie protokołu Nr XXII/2016 z sesji odbytej w dniu 26 września 2016 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako 
   podstawa obliczenia podatku rolnego na 2017 rok. 
5.Przyjęcie uchwały  w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowaną  
   jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2017 rok. 
6.Przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
7.Przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
   na 2017 rok. 
8.Przyjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
9.Przyjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
   alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia  
   napojów alkoholowych. 
10.Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
     oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sienno w 2017 roku. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
     Problemów Alkoholowych na 2017 rok. 
12.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2016 rok.  
13.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sienno 
     na lata 2016-2021.  
14.Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia analizy potrzeb placówek edukacyjnych z terenu Gminy 
      Sienno na wsparcie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach X Osi  
      Priorytetowej Edukacja dla rozwoju regionu Regionalnego Programu Operacyjnego  
      Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 
15.Informacja nt. oświadczeń majątkowych. 
16.Interpelacje i wnioski. 
 
 
Przebieg obrad: 
Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz. Powitał radnych, Wójta 
Gminy, pracowników administracji oraz sołtysów. Po sprawdzeniu podpisów na liście obecności 
stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecny usprawiedliwiony był 
radny Kazimierz Boniatowski.  
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż po przesłaniu radnym materiałów na sesję Wójt 
Gminy złożył do Rady Gminy projekt uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wniósł o wprowadzenie do porządku obrad przyjęcia uchwały w sprawie 
przyjęcia analizy potrzeb placówek edukacyjnych z terenu Gminy Sienno na wsparcie ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach X Osi Priorytetowej Edukacja dla rozwoju regionu 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. Wójt 
wniosek argumentował tym, iż pojawił się program umożliwiający pozyskanie z funduszy unijnych 
środków dla szkół na doposażenie sal i wyposażenie w pomoce. Termin składania wniosków upływa 
28 listopada, stąd wynikła potrzeba przyjęcia tej uchwały w dniu dzisiejszym,  aby nie zwoływać 
oddzielnej sesji dla jednej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy  
o wprowadzenie do porządku obrad przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia analizy potrzeb placówek 
edukacyjnych z terenu Gminy Sienno na wsparcie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 
w ramach X Osi Priorytetowej Edukacja dla rozwoju regionu Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 
Rada przyjęła wniosek w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy skład 15 
radnych. 
Nie zgłoszono innych wniosków ani uwag do porządku obrad.   
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz odczytał porządek obrad z uwzględnieniem 
przyjętego wniosku w punkcie 14. 
Rada przyjęła porządek obrad w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XXII/2016 z sesji  odbytej w dniu 26 września 2016 roku.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr XXII/2016 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na 
ustawowy  skład 15 radnych.                 
                                                                                                                                                                 
Ad.3.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie pomiędzy  sesjami. 
Poinformował o następujących sprawach:  
- wydano osiem zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy dziesięć projektów uchwał;  
- zakończono i odebrano termomodernizację budynku OSP w Siennie. Prace podzielone były na dwa 
  etapy – termomodernizacja i prace wewnętrzne. Termomodernizację zakończono, natomiast  
  trwające jeszcze prace wewnętrzne mają być zakończone w tym tygodniu; 
- Gmina otrzymała dotacje na zakup motopompy dla OSP w Siennie z Wojewódzkiego Funduszu 
  Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie oraz z Urzędu Marszałkowskiego;  
- ogłoszono przetarg na sprzedaż działki w Siennie przy ul. Tylnej.  
Nie zgłoszono uwag ani pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Ad.4.Z upoważnienia Wójta Gminy wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej 
ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2017 rok udzielił 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski. Poinformował, iż Rada określając stawkę podatku rolnego odnosi 
się do średniej ceny skupu żyta za ostatnie 11 kwartałów ogłaszanej przez Prezesa GUS. Zgodnie          
z Komunikatem Prezesa GUS z dnia 18 października 2016 roku średnia cena skupu żyta wynosi 52,44 
zł za 1 kwintal, Wójt Gminy proponuje obniżenie stawki do wysokości 39,00 zł. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek poinformował, iż 
Komisja zaopiniowała pozytywnie stawkę 39,00 zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                  
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na 2017 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/127/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.5. Wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 
przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na 2017 rok udzielił Sekretarz Gminy Piotr 
Dąbrowski. Poinformował, iż Rada określając stawkę podatku leśnego odnosi się do średniej ceny 
sprzedaży drewna za pierwsze III kwartały 2016 roku ogłaszanej przez Prezesa GUS. Średnia cena 
sprzedaży drewna  zgodnie z Komunikatem Prezesa GUS wynosi 191,01 zł za 1 m³, Wójt Gminy 
proponuje obniżenie stawki do poziomu 110,00 zł za 1 m³. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek poinformował, iż 
Komisja zaopiniowała pozytywnie stawkę 110,00 zł. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                  
w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowaną jako podstawa obliczania 
podatku leśnego na 2017 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/128/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
   
Ad.6.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości na 2017 rok. Poinformował, iż Rada nie może ich przekroczyć górnych 
stawek podatków od nieruchomości określanych przez Ministra Finansów w odniesieniu do wzrostu 
cen towarów i usług. Maksymalne stawki nie wzrosły, a nawet lekko poszły w dół, dlatego Wójt 
Gminy proponuje pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na tym samym poziomie, co         
w roku bieżącym. Dalej Sekretarz wskazał, iż w związku z przyjęciem w 2015 roku ustawy                      
o rewitalizacji pojawiła się nowa kategoria podatku od gruntów niezabudowanych objętych 
obszarem rewitalizacji. Sekretarz tłumaczył, że takich terenów w gminie Sienno nie ma, ale 
określenie stawki tego podatku jest obowiązkowe,  proponuje się przyjąć stawkę maksymalną 2,98 
zł od 1 m² powierzchni. Następnie Sekretarz Gminy przedstawił pozostałe stawki podatku od 
nieruchomości. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej Cecylia Małaczek przedstawiła opinię komisji do projektu 
uchwały. Komisja nie wniosła zastrzeżeń i zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/129/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.7. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatków od środków transportowych na 2017 
rok przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski. Wskazał, iż podatek ten stanowi również dochód 
własny gminy i tu również określane są przez Ministra Finansów, w oparciu o inflację stawki 
maksymalne ale dla części pojazdów również stawki minimalne. Stawki te nie uległy zmianom            
w stosunku do roku ubiegłego, dlatego Wójt Gminy również nie proponuje żadnych zmian                      
w wysokości podatku od środków transportowych. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetowej Cecylia Małaczek poinformowała, iż Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2017 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/130/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.8.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku 
od nieruchomości na 2017 rok. Rada Gminy może wprowadzić zwolnienia od nieruchomości, a 
stosowane w gminie Sienno od kilku lat zwolnienia są skierowane głównie do nieruchomości 
użytkowanych,  bądź będących w posiadaniu instytucji publicznych lub jednostek gminy. Sekretarz 
wskazał, iż proponuje się dodanie nowej kategorii zwolnień obiektów zajętych na potrzeby 
działalności sportowej oraz zajętych na potrzeby kultury fizycznej, sportu i rekreacji, zaś usuwa się 
zwolnienia stosowane dotychczas dotyczące budynków, budowli i gruntów służących do 
wytwarzania i przesyłania energii cieplnej. Sekretarz wyjaśniał, iż projekt uchwały podlega 
opiniowaniu przez UOKiK, który wskazał, że zwolnienie budynków, budowli i gruntów służących do 
wytwarzania i przesyłania energii cieplnej może stanowić pomoc publiczną. Skoro byłaby to pomoc 
publiczna, trzeba byłoby określić zasady udzielania pomocy publicznej, bo takich regulacji gmina nie 
posiada. Dalej Sekretarz wyjaśniał, iż zwolnienie to dotyczyło głównie Zakładu Usług Komunalnych,          
a podatek jest minimalny, dlatego po przeanalizowaniu proponuje się zrezygnować z tego 
zwolnienia, aby nie wprowadzać dodatkowej biurokracji proceduralnej przy zwolnieniu w ramach 
pomocy publicznej. Sekretarz przedstawił proponowane do przyjęcia zwolnienia po uzgodnieniu           
z UOKiK. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej Cecylia Małaczek poinformowała, iż komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowania nad projektem uchwały w sprawie zwolnień od 
podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/131/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
    
Ad.9.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski omówił projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, 
spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych. Poinformował, iż zgodnie z ustawą o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada musi określić warunki usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Gmina posiada taką uchwałę, ale przyjęte regulacje 
kolidowały przy organizacji uroczystości i imprez okolicznościowych w miejscach położonych w 
mniejszej odległości, niż określona w uchwale. Uściślony został także sposób dokonywania pomiaru 
odległości, pozostawia się dotychczasową minimalną odległość 50 mb od miejsc chronionych tj. 
szkół, placówek oświatowych,  internatów, warsztatów terapii zajęciowej, placówek opiekuńczo-
wychowawczych, kościołów i kaplic, cmentarzy i placów zabaw. Proponuje się wyłączenie 
ograniczenia w czasie okolicznościowych uroczystości i imprez kulturalno-rozrywkowych. Takie 
wyłączenia są w Polsce stosowane i akceptowane. Daje to możliwość sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych w czasie imprez okolicznościowych i uroczystości. Dalej Sekretarz wyjaśniał, 
iż w uchwale wprowadza się stały zakaz sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych 
w budynku administracyjnym w Siennie przy ul. Rynek  36/40 oraz na terenie ośrodka sportowo-
rekreacyjnego w Siennie przy ul. Szkolnej. Intencją tego zapisu było przede wszystkim 
uniemożliwienie powstania punktu sprzedaży napojów alkoholowych w budynku, gdzie mieści się 
administracja oraz na terenie obiektu sportowego przy ul. Szkolnej. Od zakazu sprzedaży, 
podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie obiektu sportowego przy ul. Szkolnej 
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wprowadza się odstępstwo na czas okolicznościowych uroczystości i imprez kulturalno-
rozrywkowych oficjalnych. Dalej Sekretarz tłumaczył, iż na podstawie tej uchwały wydawane są 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Doprecyzowanie przepisów będzie pomocne przy 
uzasadnianiu wydania lub odmowy zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Sekretarz 
nadmienił, iż Gmina posiada też uchwałę określającą maksymalną liczbę punktów obrotu napojami 
alkoholowymi. To od Rady zależy ile jest tych punktów i jak są usytuowane. Na koniec podkreślił, iż 
obie regulacje mają na celu monitorowanie usytuowania i dostępu do miejsc do sprzedaży                        
i spożywania napojów alkoholowych na terenie gminy w kontekście ustawy o wychowaniu                        
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Beata Ćwik poinformowała, iż komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz 
wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/132/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.10.Wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sienno w 2017 roku 
udzielił Wójt Gminy Mariusz Strąk. Poinformował, iż w związku z ustawą z dnia 21 sierpnia 1997 
roku o ochronie zwierząt gmina jest  obowiązana do prowadzenia opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi i taki program gmina realizuje.  Wskazał, iż nie proponuje żadnych zmian                       
w programie obowiązującym.  Podobnie jak w bieżącym roku obsługę weterynaryjną prowadził 
będzie lekarz weterynarii Pan Dariusz Kaźmierski z Lipska oraz podpisana zostanie umowa na kolejny 
rok ze schroniskiem w Janiku. Wójt Gminy poinformował, iż sytuacja trochę się poprawiła, mniej jest 
wałęsających się psów. Jest to też zasługą lekarza weterynarii, który wyłapane, kwalifikujące się psy 
sterylizuje, przetrzymuje około czternastu dni i większości te psy zostają adoptowane przez nowych 
właścicieli. Jest to ze strony Pana Kaźmierskiego mądra gospodarka tymi zwierzętami, zapewniona 
jest całodobowa opieka. W przypadku kolizji drogowych lub zwierząt padniętych podpisana jest 
umowa z firmą utylizacyjną, które takie zwierzęta zabiera i utylizuje. Prowadzona jest profilaktyka 
odnośnie humanitarnego traktowania zwierząt. W tym roku był jeden przypadek odebrania psa 
właścicielowi z powodu złego traktowania i oddanie tego psa do schroniska. Najczęstsze przypadki 
wałęsających się psów występują we wtorki, po dniu targowym. Właściciele porzucają swych 
„domowych przyjaciół” i wówczas gmina musi się nimi zająć. Na koniec wypowiedzi Wójt Gminy 
poinformował, iż w budżecie na 2017 rok na realizację programu planowana jest kwota 30.000 zł,          
jest to na poziomie roku bieżącego. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie  
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/133/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.11.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 rok. Jest to 
kolejna uchwała, którą należy przyjąć obowiązkowo, wynika to z ustawy o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. W Programie określa się warunki, cele i działania oraz wskazuje 
podmioty współpracujące przy realizacji programu. Do uchwały dołączony został preliminarz 
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wydatków na realizację gminnego programu.  Wysokość wydatków określono w oparciu o liczbę 
wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, ich wysokość może ulec zmianie w trakcie 
roku. Wydatki są podzielone na różne cele, na profilaktykę wśród dzieci i młodzieży, wypoczynek, 
udział w imprezach profilaktycznych, wsparcie w opiece. Sekretarz nadmienił, iż nie wprowadza się 
żadnych nowości ani zmian zarówno w Programie jak i w preliminarzu wydatków. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Beata Ćwik poinformowała, iż komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2017 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/134/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził przerwę w obradach do godziny 10.05. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad.12.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 
budżetowej na 2016 rok. Omówił kolejno zmiany w dochodach i wydatkach w rozkładzie 
rzeczowym, szerzej objaśnił zmniejszenie wydatków na przebudowę drogi w Wierzchowiskach                                               
o kwotę 40.000 zł, zwiększenie wydatków na prace dodatkowe na drogach w Kadłubku                         
i Krzyżanówce o kwotę 19.500 zł, zmianę przeznaczenia przyznanego wcześniej dofinansowania dla 
policji oraz prace dodatkowe związane z remontem strażnicy OSP w Siennie w wysokości 22.000 zł. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej Cecylia Małaczek poinformowała, iż komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2016 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/135/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.13.Projekt uchwały w sprawie zmian w  WPF Gminy Sienno na lata 2016-2021 omówiła Skarbnik 
Gminy Jolanta Karolik. Wskazała, iż  w załączniku „Wykaz przedsięwzięć” wprowadzono nowe 
zadanie „Przebudowa i rozbudowa Szkoły Muzycznej I stopnia w Siennie” oraz limit zobowiązań           
w tej samej wysokości. Jest to zabezpieczenie aby móc w tym roku przystąpić do wykonania 
dokumentacji,  a płatność nastąpiłaby w roku przyszłym. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej Cecylia Małaczek poinformowała, iż komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                         
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sienno na lata 2016 – 2021. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/136/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.14. Wójt Gminy Mariusz Strąk przedkładając projekt uchwały w sprawie przyjęcia analizy potrzeb 
placówek edukacyjnych z terenu Gminy Sienno na wsparcie ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach X Osi Priorytetowej Edukacja dla rozwoju regionu Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020 poinformował, iż przyjęcie tej 
uchwały jest niezbędne aby móc ubiegać się o środki w związku z programem jaki pojawił się 
obecnie na dofinansowanie do zakupu pomocy naukowych ewentualnie wyposażenia sal lekcyjnych, 
edukacji nauczycieli. Wójt wskazał inspektor UG Dorotę Wojtas-Lorek do udzielenia szczegółowych 
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wyjaśnień. 
Inspektor Urzędu Gminy Sienno Dorota Wojtas-Lorek przeprosiła za tak nagłe i pilne wprowadzenie 
tej uchwały, jednak sytuacja i termin zmuszają aby przyjąć ją w dniu dzisiejszym.  Termin składania 
wniosków mija 28 listopada, a przyjęcie tej uchwały jest niezbędne aby móc aplikować o środki. 
ZSOiP w Siennie oraz ZS w Jaworze Soleckim samodzielnie opracowały szczegółową analizę potrzeb 
w oparciu o posiadaną bazę materiałową i dydaktyczną, bez tej analizy aplikowanie o środki byłoby 
niemożliwe. 
Radny Andrzej Małaczek wskazał, iż przygotowano dwie analizy, ale szkół jest w gminie więcej, są 
jeszcze szkoły prowadzone przez stowarzyszenia. 
Inspektor UG Sienno Dorota Wojtas-Lorek odpowiedziała, iż stowarzyszenia mogą występować             
z własnego ramienia, gmina może składać tylko na te szkoły, dla których jest organem 
prowadzącym. Stowarzyszenia mogą samodzielnie składać wniosek aplikacyjny. 
Radna Małgorzata Dygas-Gruszczyńska zapytała, co szkoły mogą zyskać w tym projekcie. 
Inspektor UG Sienno Dorota Wojtas-Lorek odpowiedziała, że szkoła może zdobyć wyposażenie 
szczególnie na te pracownie, które mogą przyczynić się do pogłębienia wiedzy z przedmiotów 
kluczowych, np. na pracownie przyrodnicze, geograficzne, biologiczne, fizyczne i chemiczne oraz na 
pracownie komputerowe. Do tego dochodzą dodatkowo zajęcia wyrównawcze. 
Radna Lidia Łepecka zapytał, czy program obejmuje szkołę muzyczną. 
Inspektor UG Sienno Dorota Wojtas-Lorek odpowiedziała, że nie, tylko na kształcenie ogólne. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Beata Ćwik poinformowała, iż komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                       
w sprawie przyjęcia analizy potrzeb placówek edukacyjnych z terenu Gminy Sienno na wsparcie ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach X Osi Priorytetowej Edukacja dla rozwoju 
regionu Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/137/2016 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  13 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.15.Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż w dniu 10 października 
wpłynęła informacja Wojewody przedstawiająca wyniki analizy oświadczeń majątkowych Wójta 
Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy złożonych za 2015 rok.  Wójt Gminy Pan Mariusz Strąk złożył 
oświadczenie w komplecie. Wyniki analizy bez uwag. Przewodniczący Rady Gminy Pan Roman 
Markiewicz złożył oświadczenie w komplecie. Wyniki analizy bez uwag. Oświadczenia majątkowe 
radnych analizował Urząd Skarbowy w Lipsku. W dniu 26 września wpłynęła informacja Naczelnika 
Urzędu Skarbowego dotycząca analizy oświadczeń. U dziewięciu radnych stwierdzono 
nieprawidłowości nie wymagające podjęcia dodatkowych działań przewidzianych prawem. 
Wykazane nieprawidłowości to: podanie błędnej kwoty dochodu lub brak kwoty 
dochodu/przychodu  z  gospodarstwa, nie podanie w części B miejsca położenia wszystkich 
wykazanych w oświadczeniu nieruchomości, nie załączenie kserokopii zeznania podatkowego PIT-
37.   
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy zaapelował o dokładne i rzetelne wypełnianie oświadczeń 
majątkowych w przyszłości, a następnie zamknął ten punkt obrad. 

 
Ad.16.Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż w materiałach na sesję przesłane zostało  
radnym, celem zapoznania się pismo Wojewody Mazowieckiego dotyczące podnoszenia wiedzy        
z zakresu tworzenia aktów prawa miejscowego, zwłaszcza aktów planistycznych.  W piśmie podane 
są różne przykłady,  sygnatury wyroków NSA. Jeśli ktoś będzie zainteresowany,  może sobie 
wyszukać i poczytać. Następnie poinformował, iż Polski Związek Niewidomych Okręg Mazowiecki 
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Zarząd Koła w Lipsku przysłał do Rady Gminy pismo – prośbę o wsparcie finansowe na zakup 
zegarków głośnomówiących dla podopiecznych koła. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż 
rady z terenu powiatu udzielają wsparcia. Zaproponował aby po sesji radni przedyskutowali temat 
składki. 
Sołtys wsi Wyględów podziękowała za remont strażnicy. 
Radna Sylwia Borek zgłosiła o wyrównanie dołów na drodze Tarnówek – Wodąca. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał o usuniecie awarii oświetlenia w rynku. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, że było to w okresie świątecznym - piątek, sobota, 
niedziela ale już zostało to zgłoszone i będzie naprawione. 
Radny Julian Siwek przypomniał o złożonym przez komisję wniosku dotyczącym wydzielenia miejsc 
parkingowych dla osób niepełnosprawnych. 
Wójt Gminy odpowiedział, że przystąpiono do realizacji. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała o zabezpieczenie studni w Olechowie Starym. Jest to bardzo ważne 
aby tę studnię zabezpieczyć. Obudowa studni jest, tylko trzeba zabezpieczyć lustro pokrywą.  
Wójt Gminy odpowiedział, że zostanie to zrobione. 
Radny Julian Siwek zgłosił, aby poprawić pobocza na drodze Osówka – Wygoda. Zostało słabo 
utwardzone, pójdą kombajny, ciągniki, czy inne ciężkie maszyny i będzie się kruszyć przy zjazdach na 
pola. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest gwarancja na tę drogę i jeżeli będzie się coś psuło zostanie 
poprawione w ramach gwarancji. 
Radna Jadwiga Gajos zgłosiła, iż w Jaworze Soleckim zrobione jest podobnie. Wjechała wywrotka               
i porobiła doły. 
Sołtys wsi Dębowe Pole podziękowała w imieniu jednego z mieszkańców za remont drogi. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż porządek obrad XXIII sesji został wyczerpany i zamknął 
sesję. 
 
 
 
                                                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy  
 
Sporządził:                                                                                                        mgr Roman Markiewicz 
 
 
 


